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Strom republiky 
Uplynulé povodně se naší obci vyhly, ale silný vítr si 

pohrál se stromy v blízkých lesích i v obci. Vlivem 
silného větru byl vyvrácen i Strom republiky, který se 
nacházel za autobusovou zastávkou proti obecnímu 
úřadu. Lípa byla zasazena v roce 1998.

U příležitosti oslav svátku 28.října 2024 jsme 
požádali děti z kroužku Sboru dobrovolných hasičů a 
Tělovýchosné jednoty, zdali bychom společně opět 
zasadili mladou lípu.

V neděli  27.října před lampionovým průvodem 
proběhla výsadba mladé lípy, která nahradila původní 
Strom svobody.  

       

Lampionový průvod  
V podvečer jsme společně uctili památku obětem 

1.světové války a připomněli si vznik Československa. 
Před zrekonstruovaným památníkem prvního 

prezidenta T.G.Masaryka proběhla vzpomínka, jak bylo 
těžké dosáhnout samostatnosti a svobody, která je v 
současnosti bohužel brána jako samozřejmost. Po státní 
hymně jsme se společně vydali do sportovního areálu, 
abychom v přátelské atmosféře vychutnali předsváteční 
večer. 

Domovní čistírny odpadních vod 
V pátek 11.října proběhlo v Sokolovně projednání dalšího postupu řešení budování decentrálního čistění 

odpadních vod. Všichni žadatelé, kteří byli na základě souhlasu zařazeni do první výzvy, měli možnost projednat s 
projekční firmou možnosti napojení odpadů na domovní čistírnu a její umístění. Jsme velice rádi, že zájem byl veliký a 
občané využili setkání k získání dalších informací. Nejen projektanti, ale i vedení obce vysvětlilo občanům, jak se 
bude postupovat a následně provozovat každé zařízení.

Zájem čistit odpadní vody projevili i další majitelé RD, kteří nebyli při první výzvě  rozhodnutí. Všechny 
upozorňujeme, že v případě vyhlášení nové výzvy, budeme opět usilovat o získání dotací na zajištění DČOV pro  
ostatní. Jakmile bude výzva vyhlášená, budeme informovat a obesílat všechny, kteří prozatím nevyužili možnosti.

Stavba 109 stále pokračuje 
Přestože se již blíží konec roku a nastává ochlazení, 

tak jste si všimli každodenního pohybu na stavbě 
č.p.109. V letošním roce se podařilo dokončit střechu, 
osadit okna a vstupní dveře. Elektřina i voda jsou také 
rozvedené a dokončují se  omítky. Do konce roku 
plánujeme vylít podlahy v garážích a namontovat vrata. 
Tímto bychom stavbu na zimu uzavřeli.Velice děkuji 
všem dobrovolníkům, kteří svou prací přispívají k 
budování tohoto zázemí . Poděkování pat ř í   
kuchařkám, které připravují občerstvení pro brigádníky. 
Půjde-li vše dle plánu, tak bychom příští rok společně 
uvedli budovu do provozu.
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Již 3 roky se plně věnujeme likvidaci odpadů 
a snažíme se připravit obec na legislativní změny, která 
vytváří tlak na větší třídění a snížení odkládání odpadů 
na  skládky. Přestože pro mnohé není stále pochopitelný 
cíl, tak vizí je zákaz skládkování.

T í m t o j e m y š l e n o z á k a z u k l á d á n í d á l e 
nevyužitelných odpadů na skládky. Prioritou je třídit 
odpad na komodity, které je možné recyklovat 
a  následně opět využít. Intenzivně se připravujeme, 
abychom vytvořili způsob pro snížení směsného 
odpadu a nabídli občanům vhodné řešení .Jsme si jisti, 
že nebude snadné přejít na nové řešení, ale díky 
zkušenostem věříme v dosažení cílů a zajištění 
přijatelných podmínek pro občany obce. 

A co nás tedy 
se změnou čeká? 

Ukončili jsme spolupráci se společností Ekoltes 
Hranice a.s. a od března roku 2025 bude svozy 
zajišťovat nová společnost. Důvod změny je snížení 
nákladů na svozy a následnou likvidaci. 

Rok 2030 je nyní stanoven pro ukončení skládkování. 
Skládkováním se rozumí ukládání odpadů na skládky. 
Tento způsob bude nutné zásadně změnit, jelikož na 

skládky bude možné uložit pouze odpad dále 
nevyužitelný. Zásadní pro snížení produkce směsných 
odpadů tedy bude dále třídit a třídit.

Naše obec již začala s přípravou na změnu systému 
nakládání a likvidace odpadů již před třemi lety 
a nyní je důležité zahájit systém naplno. Na základě 
zkušeností obcí jsme se rozhodli zavézt Door to Door 
systém, o kterém jsme již psali.

Tento systém umožní občanům třídit a ukládat svůj 
odpad již doma na dvoře a obec se postará o svoz od 
domu. Pro každý odpad jedna nádoba. Zahájíme tedy 
svoz tří komodit a navýšíme kapacity pro ty další na 
sběrných místech.

Odpadové hospodářství obce a nový systém svozů

Jak třídit!! 
Způsoby sběru se liší dle třídících linek, které obce využívají. U nás platí, že plasty 
sbíráme společně s nápojovými kartony!
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Záměrně jsme uvedli první tři komodity vedle sebe. 
Nádobu na Směsný komunální odpad již všichni máme, 
na plasty již jsou nádoby připravené a na bioodpad, 
jsem podali žádost o dotaci.

Tyto komodity se výrazně podílí na složení 
Směsného odpadu. Nejvíce se ve vašich popelnicích 
nachází Bioodpad, který tvoří až 45% složky. Plasty jsou 
obsaženy v podobě sáčků a obalového materiálu. 
Pokud vyseparujeme tyto dvě položky, tak snížíme 
množství nejen odpadu ukládaného na skládku, počet 
svozů, ale hlavně náklady.   

Doposud jsme se bavili o nádobách svážených od 
domů. Nyní se vraťme ke sběrným místům, které 
historicky máme. Tyto vybavíme novými nádobami na 
sklo a papír a počet navýšíme. Již jednáme o pozemku 
na vybudování sběrného místa v areálu ZD, kde budou 
umístěny celoročně velkoobjemové kontejnery na papír, 
kartony a lepenku, elektroodpad, železo. Nabízí se zde 
zřídit plochu na odkládání a následné štěpkování větví.

A nyní je potřeba spolupráce  
Od ledna začneme monitorovat množství popelnic, 
abychom nakoupili čipy, které na ně umístíme.
Co v čipu nalezneme? Jméno majitele, množství 
odpadu, zda byla nádoba svezena a jaký druh odpadu 
obsahovala. Tyto údaje poslouží nejen k dohledání 
množství odpadů v obci, ale bude možné kontrolovat 
zdali Vám svozaři nádobu nerozbili.
Budeme sbírat od Vás tyto data: číslo popisné, jméno 
majitele, velikost nádoby, množství nádob

Svozy budou poníženy a probíhat jednou za 4 týdny. 
Svozový kalendář obdržíte do schránek, abyste měli 
přehled, kdy se odpady sváží.

Byli jste zvyklí na cyklus 14 dnů a nyní se bojíte, že 
nádoby nebudou stačit?
Není třeba se obávat. Již mnoho  obcí na tento systém 
přešlo a začátek byl stejný. Dnes občané těchto obcí 

nemají sebemenší problém a díky snížení množství 
Směsného komunálního odpadu snížili náklady obcí na 
likvidaci a hlavně regulují roční poplatek.

Co je tedy důležité, aby se snižovaly 
náklady a roční poplatek? 
Ohleduplnost a  důslednost každého 
z nás při nakládání s odpady! 
Roční poplatek stanovený státem za ukládání odpadů 
na skládky se bude stále zvyšovat! V roce 2026 to bude  
600,-Kč za tunu a bude stoupat na 1850,-Kč v roce 2029.  
Tyto ceny za dodržení množství SKO odpadů na 
občana budeme uplatňovat pouze při snižování 
množství roční produkce. 

A výše vynaložených peněz 
z rodinných rozpočtů 
je přeci důvod zajímat se o odpady.

Naše řešení?!  
Směsný komunální odpad: každý 
si pořídí nádoby 120l nebo 240l černé 
plastové !!! Počet si každý určí.
Plasty: každý dostane 240l nádobu se 
žlutým víkem od obce a zrušíme plastové 
pytle.
Bioodpad: každý obdrží 240l nádobu 
s hnědým víkem od obce. 

UPOZORNĚNÍ 
Velkoobjemové kontejnery na bioodpady a větve 
budou na zimu z obce odvezeny!
Dále žádáme občany, aby již neodkládali 
elektroodpad pod Mateřskou školkou vedle stavby. 
Od nového roku bude připraven kontejner a o 
umístění Vás budeme informovat.  
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Aktivity školy 

Střítežský Bloudil 
Naše škola tradičně pořádala v říjnu 

branný závod žáků spádových škol – 
Střítežský Bloudil. Akce se konala v areálu 
Na zahradách, kde máme vždy komfortní 
zázemí pro všechny závodníky i fanoušky. 
Počasí bylo trochu jako na houpačce, no 
říjen. Ale žáci se velmi snažili, běželi po 
trojicích a plnili úkoly i navzdory 
deštivému počasí. Jednotlivá stanoviště 
organizovali žáci deváté třídy. Činnosti 
byly zaměřeny všestranně – orientace mapy buzolou, střelba ze vzduchovky, poznání základních dopravních značek, 
pomoc zraněnému apod. Všichni závodníci i organizátoři závod zvládli na výbornou. Nejlépe připravené přijely 
soutěžní družstva z Partutovic a po zásluze si zpět do své školy odvezly putovní poháry Malého a Velkého Bloudila 
za vítězství v obou kategoriích.  

Makovice 
Vybraní žáci z první až čtvrté třídy naší školy byli pozváni na tradiční akci 
spádových škol pod názvem Makovice. Setkání se konalo v Olšovci na obecním 
úřadě v pátek 15. listopadu. Paní učitelky měly pro žáky připravený pestrý 
program, jehož tématem byl letos VESMÍR. Toto téma je pro žáky prvního stupně 
atraktivní, byť náročné. Avšak pečlivě připravené činnosti si žáci užili a odnesli si 
nové vědomosti o Sluneční soustavě a planetách. O jeden bod jsme se umístili na 
druhém místě za vítěznou školou z Olšovce.

Výlet do Prahy – historie na dosah ruky 
V pátek 8. října 2024 jsme se sedmou třídou podnikli výlet do našeho hlavního města Prahy. Naše cesta byla plná 

zajímavých zážitků a poznávání.
Začali jsme návštěvou Národního muzea, kde jsme se dozvěděli mnoho o české historii a kultuře. Další součástí 

dopoledního programu byla procházka po Václavském náměstí, kde jsme si povídali o jeho významu v českých 
dějinách. Poté jsme se přesunuli k Pražskému hradu, kde jsme obdivovali majestátní Katedrálu svatého Víta. 

Odpoledne jsme si užili zábavné aktivity – na Karlově mostě nás čekala interaktivní hra s názvem Rychlovka na 
Karlově mostě, která nás provedla nejen jeho historií, a následovala Bojovka na Kampě, která byla skvělou tečkou 
našeho dne. Jízda metrem pro některé z nás byla také nezapomenutelným zážitkem!

Výlet do Prahy jsme si všichni užili a odnesli jsme si spoustu zážitků i nových poznatků o naší krásné zemi.

Mgr. Hana Straková

První stupeň na bruslích 
Žáci 1. až 4. třídy základní školy, se zúčastnili 
výuky bruslení na zimním stadionu v Novém 
Jičíně. Pod vedením trenérů proběhlo celkem 5 
lekcí. Někteří žáci stáli na bruslích úplně poprvé, 
počáteční obavy po první lekci opadly a žáci si 
již další bruslení užívali na plno. Učit se nový 
sport je náročné, patří k tomu i pády. Po prvním 
pádu jsme to nevzdali a dobruslili až k poslední 
lekci, kterou navštívili i rodiče, kteří tak viděli 
své ratolesti na ledě, sice promrzlé s červenými 
nosy, ale s úsměvy na tvářích.

 Za 1. stupeň Kristýna Čočková

A něco z našich tříd
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Sametový den 
Škola si připomněla Sametovou revoluci 

Na naší škole jsme si připomněli 35  let svobody, tedy 35. výročí Sametové revoluce. Žáci 9. třídy uspořádali pro 
mladší ročníky festival Samet na  školách, kterým žila celá škola již od  začátku listopadu. V  hodinách výtvarné 
výchovy vznikala tematická umělecká díla, která pak zdobila prostory školy. Pilně se  nacvičovalo i  v hodinách 
hudební výchovy a součástí programu byl také workshop, Mám svůj sen, věnovaný invazi vojsk Varšavské smlouvy 
do  Československa. Festival vyvrcholil 18.  listopadu Sametovým dnem, během kterého se  žáci blíže seznámili 
s událostmi Sametové revoluce. Program zahrnoval "výslech" Václava Havla a Marty Kubišové, poslech zakázaných 

písní, tematické hry a  projekci 
autentických záběrů z  Národní 
třídy a  Václavského náměstí. 
Žáci si také mohli v tvořivé dílně 
vyrobit červený karafiát, symbol 
revoluce. Celý den jsme zakončili 
s p o l e čným z p ěv e m p í s n ě 
Náměšť od  Jaroslava Hutky 
a  cinkáním klíčů. Připomněli 
j s m e s i , že s v o b o d a n e n í 
samozřejmost, a  že je důležité si 
ji vážit.

 Mgr. Monika Röderová

Hasičská sezóna 2024 – úspěchy týmu žen 
Pět měsíců intenzivní přípravy, chvíle plné radosti, ale i  překonávání překážek. To všechno spojuje sedm 

výjimečných žen, které letos ukázaly, co znamená vytrvalost, týmová spolupráce a vášeň pro hasičský sport. Rok 2024 
přinesl našemu dívčímu týmu nejen spoustu zážitků, ale také širokou sbírku cenných trofejí. Začátky sezóny se však 
nevyvíjely takovým směrem, jakým by si tým našich žen přál. Konečné výsledky jednotlivých útoků byly zprvu 
vysoké a na stupně vítězů dlouhou chvíli nestačily. Ale holky se nevzdaly. Místo toho nasadily ještě větší odhodlání. 
Nebály se říct si o radu, do své letní přípravy zahrnuly individuální tréninky a jejich kamarádské pouto se stalo ještě 
silnějším, než bývalo dříve. Do druhé části sezóny vstoupil náš tým ve skvělé formě. Hned první útok jasně ukázal, že 
„Střítežské žabky“ jsou zpět! Výsledky na sebe nenechaly dlouho čekat a radost z každého závodu jen rostla. Během 
sezóny si holky připsaly: 7x bronz, 6x stříbro a 7x zlato. Celkem se zúčastnily 36 závodů, přičemž pouze dva útoky 

byly nedokončené. Nejlepší čas sezóny – 16:71 
(16:56) – zazářil ve Špičkách v rámci Velké ceny 
OSH Přerov. Díky skvělým výkonům se náš tým 
vyšvihl na  přední příčky Velké ceny okresu 
Přerov (VC OSH Přerov) i  Podhostýnské 
hasičské ligy (PHL). Nakonec si holky odvezly 
titul dvojnásobných vicemistryň v  požárním 
útoku. „Děkujeme celé obci a  všem, kdo nám 
v této sezóně fandili. Vaše podpora byla pro nás 
hnací silou, která přispěla ke  skvělým 
výsledkům.

Trenér týmu: Josef Čoček Členky týmu: Adéla 
Maršálková, Eliška Šindlerová, Tereza Čočková, 
Petra Miková, Iveta Kubíková, Nikola 
Lukšíková, Ludmila Oravová, Michaela 
Röderová Děkujeme za pomoc Barboře Tóthové, 
Kristýně Čočkové a Michaele Šmatelkové. 

Michaela Röderová

< a pamatujte – s úsměvem jde všechno líp!“ 
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A takto se dařilo mladým 
hasičům v sezóně 2024 

Mladí hasiči mají za  sebou úspěšnou sezónu v  obou 
kategoriích. Mladší žáci se v  celkovém hodnocení VC OSH 
Přerov 2024 umístili na 3.  místě a  starší žáci na  místě 2. 
Začátek sezóny byl pro oba týmy bodově velmi přínosný. 
Pravidelně jsme se  umísťovali mezi třemi nejlepšími, jen 
výjimečně jsme tuto trojici opustili. Následovala prázdninová 
pauza, po které jsme opět chtěli bojovat o cenné kovy a také 
body. Přece jen jich bylo ve hře stále dost. Ale jak už to tak 
bývá, ne vždy jde vše podle představ a  nějaká chybička 
se vloudí. I tak jsme to nevzdávali a stále bojovali o bednu v celkovém hodnocení. Bohužel ani příroda k nám nebyla 
nikterak shovívavá, a  tak poslední dva závody byly z důvodů vytrvalých dešťů a nepříznivých podmínek zrušeny. 
Velká škoda pro starší žáky, kteří bojovali o stupínek nejvyšší. Bohužel jsme přišli i o závěrečné vyhlášení a předávání 
ocenění. Ale my tu sezónu ukončili s úsměvy na tvářích. Složení družstev: Mladší žáci: Podešvová Amálie, Haitlová 
Lenka, Šváček Štěpán, Rudolf Vojtěch, Jordán Jan, Šatánek Richard, Haitlová Alexandra, Röder Vojtěch, Pavlová Iva, 
Hynčica Ladislav, Hynčica Jiří, Podešva Ondřej, Maléřová Viktorie, Maléřová Valentýna Starší žáci: Bukovčák Radek, 

Škrhlová Julie, Stržínek Antonín, 
Bittalová Eliška, Šatánek Jakub, Škrhla 
Jan, Stržínek Eduard, Viktorie Zdařilová 
(SDH Špičky), Pepernik Šimon a Hanzal 
Tomáš (oba SDH Jindřichov) Děkujeme 
s p o n z o rům a  o b c i z a  fi n a n čn í 
a materiální zabezpečení soutěže a všem 
členům SDH Střítež nad Ludinou, kteří 
s e  p o d í l e l i n a  p ř í p r a vě z á z e m í 
a  organizaci soutěže. A  v neposlední 
řadě také rodičům, za  pomoc při 
dopravě a podpoře na soutěžích. Bez Vás 
by to nešlo.

Kristýna Čočková-  
Jednatelka SDH 

Jak získat informace o dění v obci? 
Přestože využíváme několik komunikačních cest, tak jsme se po vyhodnocení zastupitelstvem rozhodli využít 

informační aplikaci Sencito. Tato by měla občany nejen informovat, ale zároveň dát možnost sledovat život v obci a 
mít přehled o dění. Díky této aplikaci chceme občanům nabídnout 
informace z meteostanice, která je umístěna na hřbitově. Sledovat 
průjezdnost vozidel obcí a po dopojení kamer bude mít občan možnost 
nahlédnout, zdali jsou kontejnery na odpad plné nebo lze dovézt větve.

Kamerový systém bude sloužit i pro zajištění bezpečnosti v obci. Pro 
komunikace je zde možno vytvořit skupiny, které mohou např.spolky 
využít pro předávání informací.

A důvod proč tato aplikace?
Vše co potřebujete, budete mít v jediné aplikaci a pro úřad se zde 

nabízí připojit další senzory na veřejných budovách (kontrola spotřeby 
vody, elektřiny, neoprávněný vstup do budov a další). 

Konec aplikace Munipolis 31.12.2024
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AKCE ve vánočním čase 
24. 12. od 14 h.   Troubené koledy      
28. 12. od 9 h.    Turnaj badmintonu, smíšená družstva  
31. 12. ve 20 h.   Silvestrovský ohňostroj,  sportovní areál

Pozvánka na Hasičský ples 
Dobrovolní hasiči Vás zvou na tradiční hasičský ples.                  
V sobotu 18. ledna 2025 od 20 hod v Sokolovně.

Zpravodaj Ludina,
periodický tisk územně samosprávního celku vydává 4x za rok Obec Střítež nad 
Ludinou, Střítež nad Ludinou 122, 753 63 Střítež nad Ludinou, IČO: 00302023, MK ČR E 
23891. Číslo X/202X bylo vydáno X. X 202X.

Realizace: funprint.eu

Caption

Šťastné a veselé Vánoce,  
hodně zdraví a vše dobré v 
nového roce Vám přeje 
Radim Haitl, starosta
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